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Zápis z členské schůze ze dne 6.5.2012 
 
Místo konání : Praha-Letňany 
Přítomni : 

Výbor:      Říhová Jaroslava, Tomešková Jana, Kejvalová Renata, Jonáš Jan, Jura Michal 
Za Krk :     Ing.Vaník Petr 
Členové : Říhová Jana, Krsek Jan, Samseli Miloš, Samseli Dana, Vaněček Pavel, Boháč 
Marian, Dobešová Miroslava, Jonášová Jana, Rendlová Romana, Sedláček Milan, 
Štichauerová Jana, Chroust Marek, Kučera Libor, Říhová Jaroslava ml., Jurová Jitka 

 

 
 

PROGRAM SCHŮZE 
 

1. Úvod a prezentace 
2. Zpráva o činnosti Spolku (přednese pí. Říhová) 
3. Zpráva o hospodaření Spolku (přednese pí. Kejvalová) 
4. Zpráva poradce chovu Spolku(přednese pí. Tomešková) 
5. Zpráva jednatele Spolku (přednese p. Jonáš) 
6. Zpráva KRK za rok 2011 (přednese p. ing. Vaník, příp. p. Jonáš) 
7. Návrh rozpočtu SCHSČ pro rok 2012 (přednese p. Jonáš) 
8. Volba členů KRK 
9. Připomínky členů, návrhy 
10. Diskuze 
11. Závěr 

 

 
Zápis ze schůze byl vytvořen z pořízeného audiozáznamu. 
 
1. Úvod a prezentace 

Čtvrtá členská schůze byla zahájena ve 14 hod. Vedením schůze byl pověřen p. Jan 
Jonáš. Schůze byla zahájena podpisem prezenční listiny. 

 

2. Zpráva o činnosti Spolku 
 

Stručnou zprávu o činnosti Spolku přednesla pí. Jaroslava Říhová a je připojena jako 
příloha č. 1 tohoto zápisu. 

 

3. Zpráva o hospodaření Spolku 
 

Zprávu o hospodaření Spolku přednesla pí. Renata Kejvalová a je připojena jako 
příloha č. 2 tohoto zápisu. 
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4. Zpráva poradce chovu  
 

Zprávu poradce chovu přednesla pí. Jana Tomešková 
 

Chov – 2011  
       Odchováno bylo celkem 93 štěňat, z toho 49 psů a 44 fen. Zbonitováno bylo 28 jedinců. 
 

 Chtěla bych informovat a apelovat na chovatele, že počet zařazených jedinců do 
chovu je stále nižší než by bylo žádoucí. Proto chci poprosit především chovatele, aby pokud 
možno, pracovali s majiteli svých odchovů. Aby je přesvědčili, zvíře nechali zrentgenovat a 
předvedli na bonitaci. Protože alfa a omega každého chovu je dostatečně velká chovná 
základna, bohužel se dá předpokládat, že budoucí roky budou v chovu jenom těžší. Problém 
není na straně psů, ale i chov psů bohužel ovlivňuje celková hospodářská situace v zemi, 
která je (jak všichni víme) jaká je. Takže je velice důležité, aby se zachovala chovná základna. 
Slovenský čuvač je plemeno, které je chováno přeci jenom více-méně regionálně, respektive 
v ČR a SR (i když jsou významné chovy i v jiných zemích), bohužel se Slovenský čuvač nedá 
považovat za celosvětově chované plemeno.  
Tímto bych chtěla poděkovat majitelům chovných stanic, jako je Bílé království, které má 
velmi dobré výsledky. U posledních vrhů má obdobně dobré výsledky chovná stanice 
Z Oppidda Lughtwine, zrovna tak dobré výsledky má chovná stanice Onyx Márk a Orlický 
talisman. Pokud jsem někoho nejmenovala, rozhodně to není výtka, tyto chovné stanice co 
se týká počtu zařazení chovných jedinců do chovu, jsou nadprůměrné. Ještě jednou všem 
chovatelům děkuji a zároveň bych chtěla požádat všechny chovatele, aby dodržovali časové 
termíny pro zasílání podkladů pro zápis vrhu. Tyto termíny jsou dány nejen předpisy našeho 
Spolku, ale jsou především dány předpisy ČMKU. Termíny je nutné dodržovat a není možné 
chovatele opakovaně upomínat (jak se stalo u chovatelské stanice Onyx Márk). V případě, že 
chovatel nedodrží termín, vystavuje se nebezpečí nevydání průkazů původu plemennou 
knihou. Plemenná kniha ČMKU je velice shovívavá, ale nedá se na to spoléhat.  

Stále je málo psů – samců – respektive je málo možností pro psy samce, aby dostatečně 
kryli. Je to dáno tím, že je poměrně příbuzná chovná základna a většinou pes, ve chvíli kdy je 
zařazen do chovu, má na sebe stejně staré příbuzné vrstevnice. Chtěla bych vyzvat majitele 
psů, aby využili možnost nechat si zmrazit sperma svého jedince, protože většinou pes je 
žádoucí v chovu až doroste několik generací, ovšem v té době je pes zase starší a ne vždy se 
zachová kvalita spermatu.  Vzhledem k tomu, že v dnešní době tyto technické možnosti jsou 
a zmražené sperma zůstává v majetku chovatele vyzývám, aby ten, kdo má možnosti 
ekonomické a časové, aby tuto možnost u svých psů využil.  

Tuto službu nabízí to tyto zařízení:  
- MVDr. Láznička, který vlastně v ČR s touto činností začal, má bohaté zkušenosti  
- V Brně tuto činnost provádí MVDr. Přinosilová na Veterinárním výzkumném ústavu, 

co se týká kvality, je srovnatelná s MVDr. Lázničkou 
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- Brněnské pracoviště má stránky: http://www.frozendog.com a kontakty na MVDr. 
Lázničku najdete např. na http://www.veterina-online.cz/mvdr-alois-laznicka/ . 

Ohledně ceny musíte kontaktovat přímo výše uvedená pracoviště.  
 
Před časem mě kontaktovala jako poradkyni chovu pí. Mirka Dobešová, která je naší 

členkou a také poradkyní chovu pro KCHSČ.  
Informovala mě, že nejmenovaná Americká chovatelka na svých stránkách varuje 

před nákupem Slovenských čuvačů z ČR a SR. Feny jsou v těchto zemích nadprůměrně 
využívány v chovu -  v podstatě jenom za účelem zisku. Tato záležitost je nepříjemná, 
všechny tři dotčené subjekty – tj. SCHSČ, KCHSČ ČR a KCHSČ SR by měli v podstatě své 
chovatele bránit nebo ospravedlňovat.  

To co bylo vytýkáno je naprosto v souladu s legislativou, která je v ČR i SR. Bylo 
vytýkáno, že někteří chovatelé na své feně odchovají 3 vrhy do 2 let. Tato záležitost je 
v souladu s naším chovatelským řádem, ale především je v souladu s řádem ČMKU je 
v souladu i s řádem na ochranu zvířat, což je zákon, nikoli pouze nějaká směrnice zájmové 
organizace. Rozhodující je, že majitel feny se vždy musí rozhodnout, jestli je fena 
v dostatečně dobré kondici, jestli je schopen feně a štěňatům zajistit správnou péči a 
v neposlední řadě jestli je schopen odchov umístit. V případě, že jsou tyto všechny podmínky 
splněny, není žádný důvod takového chovatele skandalizovat.  

Naopak je ze zootechnického hlediska fena, která je schopna opakovaně ve zdraví 
dodávat početný vrh pro chov přínosem. V případě, že některé chovatelské organizace 
nastavily chovatelské podmínky tak, že umožní dát stejný počet jedinců fenám, které mají 
reprodukční problémy, jako těm, které nemají, tak to ve svém důsledku v podstatě znamená 
snižování biologické hodnoty plemene.  

V podstatě dochází v plemeni k vyrovnání genů jedince, který má problémy 
s reprodukcí a jedince, který je nemá, v případě, že fena je schopna bez problémů porodit a 
odchovat početný vrh, je to rozhodně pro plemeno přínos.  

Základní známka zdraví jakéhokoli organismu je schopnost bezproblémové 
reprodukce. Naštěstí Slovenský čuvač zatím nepatří mezi plemena, kde by byl nějaký výrazný 
problém s reprodukcí. Nepatříme k plemenům, kde jsou běžné císařské řezy, nebo je 
extrémně složité krytí, apod.  
Myslím si, že je důležité zdůraznit toto: Všechny řády byly splněny, vrh feny a odchov štěňat 
byl naprosto přirozený a nikdy to nelze považovat za týrání, jak je to někdy v dnešní době 
uváděno.  

Slovenský čuvač je takové plemeno, kde se rozhodně nemůže vůbec hovořit o tom, že 
by chovatel kryl z důvodu zisku. Každý kdo odchová, tak velmi dobře ví, kolik ho stojí odchov 
štěňat a kolik se mu vrátí. Více-méně bylo potřeba o tomto mluvit.  

Dále chci upozornit majitele chovných fen, které mají výsledek dysplazie nulový – čili 
A – aby zvážili možnost krýt psem Amir Culkin Dvor, který je jediným (teď už ne jediným – už 
jsou bonitováni i nějací jeho synové), ale je jedním z mála jedinců, který genealogicky 
pokračuje vlastně od psa Jerryho, který byl zapsán do plemenné knihy jako číslo 1. A navíc 
tento pes je velice typový, dává typová zvířata a na současnou populaci je velmi málo 
příbuzný. Takže pokud se někdo rozhoduje o krytí, vřele doporučuji se obrátit na pí. 
Goliášovou, která je vedená jako majitelka,  popřípadě přímo na paní, která je držitelkou 
tohoto psa, (pes žije na Severní Moravě). 
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Také bych chtěla poděkovat všem chovatelům, kteří se rozhodli pro odchov štěňat, 
protože vlastně jedině štěňata jsou budoucnost plemene. Slovenský čuvač je skutečně 
unikátní plemeno, za které v podstatě my chovatelé neseme odpovědnost.  

 
Chtěla bych Vám poděkovat za to, že bez toho, aniž by byla prováděna nějaká zvláštní 

restrikce z titulu poradce chovu, tak vrhy, které jsou uskutečňovány, jsou uskutečňovány 
velice rozumně a zachovává se poměrně velice slušná pestrost těchto spojení.        
 

5. Zpráva jednatele Spolku 
 

Zpráva jednatele Spolku za rok 2011 byla přednesena pouze částečně a to za 12/2011. 
Zprávu přednesl p. Jan Jonáš a je připojena jak příloha č. 3  tohoto zápisu. 
Zpráva za 1-11/2011 od bývalého jednatele Spolku (p. Marka Chrousta) nebyla k dispozici, 
protože dosud nebyla předložena ani výboru, ani novému jednateli.  
Bude urgována – zajistí p. Jonáš.  
 

6. Zpráva KRK za rok 2011 
 

Zpráva KRK za rok 2011 je připojena jako příloho č. 4 tohoto yápisu. 
 

7. Návrh rozpočtu SCHSC pro rok 2012 
 

Návrh předložil jednatel SCHSC p. Jan Jonáš a seznámil s ním členskou základnu. 
Rozpočet je připojen jako příloha č. 5  tohoto zápisu. 
  

8. Volba členů KRK 
 

Stávající: Ing. Petr Vaník 
Nominováni byli: Vaněček Pavel, Rendlová Romana.  
Oba splňují podmínky pro vykonávání funkce. Oba nominaci přijali a byli seznámeni 
s povinnostmi KRK.  

Průběh hlasování:  
Pro: 12, Proti: 0, Zdržel se: 1 

 

9. Připomínky členů, návrhy 
 

1. Reakce na americké stránky nejmenované chovatelky. 
Odpověď: Spolek nebyl oficiálně kontaktován, stránky jsou soukromé. Jedná se tudíž 
pouze o její vlastní soukromý názor. Oficiálně nelze reagovat, protože Spolek 
postupuje při chovu vždy podle stanov FCI a ČMKU, které nebyly porušeny.  
Americký chov je diametrálně odlišný od stanov FCI, proto je toto nesrovnatelné.  
 

2. Připomínky pí. Štichauerové: 
a. Navrhuje vyjmutí funkce účetní z výboru Spolku.  
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Odpověď: Účetní je statutární zástupce Spolku.  
b. Zvýšit počet členů výboru na 7.  

Odpověď: Návrh je irelevantní, proto se s ním výbor dále nebude zaobírat.  
c. Zneužití hlasu předsedy.  

Odpověď: Nebyl zjištěn případ, kdy by byl hlas předsedy zneužit.  
d. Námitka ohledně setkávání se členů výboru k řešení otázek ohledně Spolku. 

Odpověď: Záležitosti Spolku jsou řešeny minimálně 1x týdně – internet, 
telefon. 

 

10. Diskuze 
 

1. Připomínky pí. Jurové: 
Zda jsou si noví členové KRK vědomi všech povinností vyplývajících z funkce, kterou 
budou zastávat.  
Odpověď: Ano, byli seznámeni a souhlasí. 
 

2. Připomínky p. Krska: 
Založení diskuze na webových stránkách Spolku.  
Odpověď: V brzké době se s ní nepočítá. Veškeré dotazy budou zodpovězeny 
prostřednictví oficiálního e-mailu  spchsc@centrum.cz. Pokud dá tazatel souhlas, 
bude otázka i odpověď uveřejněna v nové sekci „Dotazy“ na www stránkách Spolku. 
 

3. Návrh pí. Dobešové:  
Doba uveřejňování inzerce pro štěňata – ponechat 8 týdnů, poté smazat.  
Odpověď:  Nebyly vzneseny žádné námitky. Inzeráty mohou být znovu bezplatně 
prodlouženy po domluvě s p. Michalem Jurou (emailem). 
 

4. Dotaz pí. Dobešové: 
Podmínky pro Klubového šampiona a aktualizace hodnotící tabulky.  
Odpověď: rozpracováno a po dokončení bude uveřejněno na www stránkách Spolku. 
 

11. Závěr 
 

Schůze byla ukončena v 15:30 hod.  
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Příloha č. 1 

Zpráva o činnosti Spolku za rok 2011 
 

Vážení chovatelé, 
 

ráda bych Vás přivítala na členské schůzi SCHSC. Naší hlavní činností je ve své 
podstatě kvalitní odchov štěňat a to se díky Vám daří. Doufám, že to bude i v dalších letech, 
do kterých Vám přeji hodně úspěchů v chovu. 
 
První věcí, která nás dnes čeká, je zhodnocení činnosti Spolku v roce 2011. 
 
Dle výsledku hospodaření, se kterými Vás za chvíli seznámí paní Renata Kejvalová zjistíte, že 
rok 2011 byl pro Spolek úspěšný. 
 
Spolek v roce 2011 pořádal celkem 3 výstavy - 2 klubové a 1 speciální a u ní se na chvilku 
zastavím. 
Byla to vlastně první speciální výstava, kterou Spolek pořádal ve své režii a dle jejího 
průběhu, finančního výsledku a ohlasu se jeví jako velmi zdařilá. 
 
Tady bych se ráda zastavila a poděkovala jménem Spolku několika členům za jejich veliké 
úsilí při organizaci. Jmenovitě panu Kučerovi za vše, co pro výstavu ve Slaném učinil. Nejen že 
zajistil prostory od ČSCH ZO Slaný a od města Slaný dotaci ve výši 6 000,- Kč, ale osobně se 
podílel i na zajištění průběhu výstavy včetně celé své rodiny. Děkujeme! 
 
Zahájení se zúčastnil i zástupce města Slaný, pan místostarosta p. Hložek, který vyjádřil své - 
jak bych to řekla- potěšení nad výstavou a jeho slovy řečeno - krásnými psy. 
 
 Jako dalším patří veliký dík také manželům Jurovým - pokud to stručně shrnu -  příprava a 
realizace tomboly, kostýmy pro soutěže dětí, ale i stylový dort s čuvači - to byla zase jejich 
práce. Děkujeme! 
 
 Se zajišťováním cen pomohla paní Kateřina Rychetská - ceny byly od firmy Royal Canin. 
Děkujeme! 
 
Věřím, že jste byli všichni s premiérovou výstavou spokojeni. Rádi bychom město Slaný měli 
jako stabilní základnu pro naše Speciálky. Na rok 2013 již máme příslib od ČSCH ZO Slaný. 
 

Zpracovala:   Jaroslava Říhová 
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Příloha č. 2 

Zpráva o hospodaření za rok 2011 

 Zpracovala:  Renata Kejvalová 

  

12. Příjmy a výdaje celkem 
 

Příjmy celkem:   90 253,- Kč 
Výdaje celkem:   72 019,- Kč 
Zisk celkem:   18 234,- Kč 
 

13. Příjmy SCHSC za rok 2010 
 

Sponzorské příspěvky: 20 546,-  Kč 
Tombola:     3 297,- Kč 
Členské příspěvky:  13 700,- Kč 
Poplatky za výstavu:  36 050,- Kč 
Dotace Slaný:     6 000,- Kč 
Bonitace:     3 950,- Kč 
Příspěvek ČMKU:    6 680,- Kč 
Ostatní-úroky:          30,- Kč 
 

14. Výdaje SCHSC za rok 2010 
 

Obvod ČMKU:     1 500,- Kč 
Výstava:   58 329,- Kč 
Drobný majek:     4 436,- Kč – čtečka čipů, koberec a stan na 

výstav 
Provozní a režijní:    7 754,- Kč – poštovní, kancelářské potřeby,  

            internetové poplatky, apod.),                                               
 

15. Zůstatky celkem 
 

Banka, účet č. 2500055111/2010:  11 152,- Kč 
Banka, účet č. 2500055112/2010:  23 222,- Kč 
Hotovostní pokladna:      2 726,- Kč 
 

16. Výstavy – shrnutí 
 
Celkový příjem z výstav 65 893,- Kč, výdej 58 329,-Kč, takže na výstavách jsme 

hospodařili se ziskem 7 564,-Kč.   
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Příloha č. 3 

 
Zpráva jednatele za rok 2011 

 
Zpracoval:  Jan Jonáš 
 
 

Činnost jednatele: 
(činnost jednatele v období od 1.12.2011) 

 
Převzetí funkce včetně agend dne 9.12.2011 na základě volby členské 
schůze ze dne 15.5.2011. 
 
Při předání byl vyhotoven zápis o převzetí svěřeného majetku a pokladny. 
 
Provedení změny v přístupu k bankovním účtům SCHSČ. 
 
Zhotovení nového razítka jednatele SCHSČ. 
 
Provedení změn na ČMKU v souvislosti s kontaktní osobou, změna 
kontaktních údajů na přihláškách a dalších dokumentech SCHSČ a na 
internetové stránce SCHSČ. 
 
Oznámení subjektům KCHSČ (ČR) , KCHSČ (SK) a CSC e.V. (DE) o provedené 
změně osoby jednatele včetně kontaktu. 
 
Nastudování agendy a jejího členění, archivace a použití. 
 
 
Dne 30.4.2012  
 
 

            Jan Jonáš                     
jednatel SCHSČ 
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Příloha č. 4 
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Příloha č. 5 

Návrh rozpočtu SCHSČ pro rok 2012 
 
 

Předpoklad příjmů a výdajů SCHSČ pro rok 2012 : 
 
Příjmy: 

- členské příspěvky      13 000,-Kč 
- přihlášky na výstavy pořádané Spolkem   26 000,-Kč 
- ostatní (sponzorské dary, věcné ceny)   10 000,-Kč 
 
Předpoklad příjmů celkem:      49 000,-Kč 

 
Výdaje: 

- výstavy (ceny, poplatky, rozhodčí)    25 000,-Kč 
- provozní režie (poplatky, administrativa)     8 500,-Kč 
- neočekávané výdaje       5 000,-Kč 

 
Předpoklad výdajů celkem:     38 500,- Kč 

 
 
 
 
Předpokládaná finanční rezerva Spolku při započtení stavu účtů je stanovena na 10 000,-Kč 
 
 
 
Zpracoval: Jan Jonáš 
 
 
Dne 29. 4. 2012 
 


